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KS § 241/20  
Svar på medborgarförslag om skatepark i Skövde 
KS2019.0401 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 214/20 
2 Kommunstyrelsen 2020-12-14 241/20 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att medborgarförslaget anses besvarat. 
 
Yrkande 
Ulrika Johansson (C) yrkar på bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
till beslut med följande tillägg i bakgrundstexten: Skövde kommun har sedan 
tidigare tagit beslut i Kommunfullmäktige om att avsätta investeringsmedel för en 
Actionpark. Resurserna finns i investeringsbudgeten men man har hitintills inte 
funnit lämplig plats att placera parken på. 
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut samt ett tilläggsyrkande. 
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar enligt kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut samt biföll tilläggsyrkandet från Ulrika Johansson. 
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om att Skövde kommun 
iordningställer en skatepark. 
 
Sektor samhällsbyggnad har begärt in yttrande från kultur- och fritidsnämnden 
varpå fritidsavdelningen har yttrat sig. Enligt yttrandet så finns det idag 
möjligheter för utomhusaktivitet när det gäller skate, kickbike samt cykel i Skövde. 
Dels hänvisar man till att det finns två pumptracks och en teknikbana på Billingens 
fritidsområde samt att det finns en skateramp i Boulognerskogen. 
Fritidsavdelningen kommer ta en eventuell skatepark i beaktan i kommunens 
framtida utvecklingsarbete. 
 
Skövde kommun har sedan tidigare tagit beslut i Kommunfullmäktige om att 
avsätta investeringsmedel för en Actionpark. Resurserna finns i 
investeringsbudgeten men man har hitintills inte funnit lämplig plats att placera 
parken på. 
  
Handlingar som ingår i beslutet Yttrande KFN 201015 

Handlingar 
Svar på medborgarförslag 
1_ADM_2020_95_Svar på medborgarförslag.pdf 
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2_ADM_2020_95_Yttrande KFN 201015.pdf 
Medborgarförslag om skatepark 
 

Skickas till 
Sektor samhällsbyggnad Förslagshållaren            
 
 
 
 
[Spara]  
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KS § 242/20  
Medborgarförslag om att inrätta ett Heinemanarkiv 
KS2020.0104 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 215/20 
2 Kommunstyrelsen 2020-12-14 242/20 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget om att inrätta ett 
Heinemanarkiv.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att  ge kommundirektören i uppdrag att undersöka 
förutsättningarna att förvara materiel/ritningar av Hans-Erland Heineman i syfte 
att bevara hans alster. Ambitionen är inte att upprätta ett arkiv utan en 
förvaringsplats. 
 
Yrkanden 
Ulrika Johansson (C) yrkar på bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
till beslut med följande tillägg: att Kommunstyrelsen ger kommundirektören i 
uppdrag att undersöka förutsättningarna att förvara materiel/ritningar av Hans-
Erland Heineman i syfte att bevara hans alster. Ambitionen är inte att upprätta ett 
arkiv utan en förvaringsplats. 
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut samt ett tilläggsyrkande. 
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar enligt kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut samt biföll tilläggsyrkandet från Ulrika Johansson. 
 
Bakgrund 
Nicolas Krizan har inkommit med ett medborgarförslag (KS2020.0104) att inrätta 
ett Hans-Erland Heinemanarkiv på Stadsmuseet/Kulturfabriken som en följd av 
minnesutställningen kring hans gärning genomförd av Skövde Allmänna 
Konstförening på Konstmuseet i Skövde.  
 
Förslaget behandlades av kultur- och fritidsnämnden 2020-09-02. Nämnden skriver 
i sitt yttrande: Något som är av vikt i detta framtida arbete är att Stadsmuseet, 
Stadsarkitekt och sektor samhällsbyggnad involveras i processen så att allt material 
kan hanteras på ett rimligt vis och eventuella kompletteringar görs. Ett officiellt 
arkiv kan vara en relativt stor arbetsuppgift och ansvar och bör hanteras nogsamt. 
En vidareremittering till Sektor Samhällsbyggnad och stadsarkiv är rimlig. 
 
Tjänsteyttrande 
Det som nämnden uttrycker syftar till att det finns många aspekter som skulle 
behöva övervägas vid ett eventuellt upprättande av ett Heinemanarkiv. 
Ansvarsuppdelning, ekonomi, personella resurser är bara några av dem. Även om 
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arkivförslaget är intressant så är upprättandet och driften av ett Heinemanarkiv ett 
mycket större projekt än vad kultur- och fritid kan förvalta. Förvaltningen föreslår 
därför att kommunstyrelsen avslår förslaget. 

Handlingar 
Medborgarförslag om att inrätta ett Heinemanarkiv 
Medborgarförslag om att inrätta ett Heinemanarkiv 
KFN2020.0034-4 Beslut KFN, 2020-09-02, Ärende 26_20, Remissvar, medborgarförslag 
om att inrätta 590610_2_1.PDF 
 

Skickas till 
 Förslagsställaren                                
 
 
 
[Spara]  
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KS § 243/20  
Medborgarförslag om att skapa en minnesplats i Heinemans anda i 
Kulturhuset 
KS2020.0105 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-10-21 193/20 
2 Kommunstyrelsen 2020-12-14 243/20 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse medborgarförslaget besvarat och uppmanar 
Kultur-och fritidsnämnden att fullfölja sina tankar om att  tillföra Kulturhuset en 
plakett som beskriver Heinemans gärning. 
 
Yrkande 
Ulrika Johansson (C) yrkar om ändringen att anse medborgarförslaget besvarat och 
uppmanar Kultur-och fritidsnämnden att fullfölja sina tankar om att  tillföra 
Kulturhuset en plakett som beskriver Heinemans gärning. 
 
Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och ett ändringsyrkande 
och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt ändringssyrkandet från Ulrika 
Johansson (C). 
 
Bakgrund 
Ulla Andersson har inkommit med medborgarförslag (KS2020.0105) om att skapa 
en minnesplats i Heinemans anda i kulturhuset i Skövde. Förslaget behandlades av 
kultur- och fritidsnämnden 2020-09-02.  
 
Förslagsställaren lyfter i sin framställan b.la Skövde Allmänna Konstförenings 
uppskattade minnesutställning för att fira Heinemans 100 årsdag som ett tecken på 
ett stort allmänt intresse för Heineman och hans formspråk. 
 
Nämnden skriver i sitt yttrande att kulturhuset som är ritat av Hans-Erland 
Heineman och färdigställdes 1964 var då Sveriges första kulturhus. Huset utgör i 
sin helhet ett monument av hans arkitektoniska gärning och fungerar utmärkt i sig 
som en minnesplats. Dock skulle det med fördel kunna tillföras huset en plakett 
som med några välskrivna rader beskriver hans gärning. En sådan plakett skulle 
konstenheten i samråd med fastighetsenheten och stadsarkitekt kunna ta fram för 
placering på lämplig plats på fastigheten. 
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Handlingar 
Medborgarförslag om att skapa en minnesplats i Heinemans anda i Kulturhuset 
Medborgarförslag om att skapa en minnesplats i Heinemans anda i Kulturhuset 
KFN2020.0035-4 Beslut KFN, 2020-09-02, Ärende 27_20, Remissvar, medborgarförslag 
om att skapa e 590609_2_1.PDF 
 

Skickas till 
Förslagsställaren                                 
Kultur- och fritidsnämnden 
 
 
 
[Spara]  
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KS § 244/20  
Svar på Medborgarförslag om skolskjuts i Skultorp 
KS2020.0211 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-04 213/20 
2 Kommunstyrelsen 2020-12-14 244/20 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avslå medborgarförslaget. 
 
Bakgrund 
Medborgarförslagets önskemål är att ge skolbarn i Skultorp gratis buss i linjetrafik 
från och till skola/fritids från årskurs ett till och med årskurs 6. Förslagsställarens 
argument är att barnen erhåller en säker transport till och från skolan, särskilt 
vintertid. Trafiksituationen vid skolorna förbättras med färre bilar i omlopp. Att 
färre bilar i omlopp är bättre för miljön och barnen uppmuntras till och får en 
positiv bild av kollektivtrafik samt att barnen lär sig ta ansvar för att ta sig till och 
från skolan vilket även förbereder barnen innan högstadietiden.  
 
Fritidsverksamheten är frivillig och kommunen har inget ansvar för att barn ska 
kunna ta sig från och till fritids. Enligt kommunens riktlinjer för skolskjuts 
bedömer kommunen att eleven ska kunna ta sig till och från skolan på egen hand 
från årskurs 4 om barnen har under 3,0 km till skolan. Kommunen ser även 
positivt på att barnen cyklar och går till och från skolan då detta främjar barns 
hälsa. 
 
Med de förutsättningarna föreslås att medborgarförslaget att avslås. 
 
Bakgrund 
Medborgarförslaget är ett önskemål om att skolbarn i Skultorp åker gratis med 
buss i linjetrafik till och från skola/fritids från årskurs ett till och med årskurs 6. 
Förslagsställaren skriver att i nuvarande regler för skolskjuts inom Skövde 
kommun, gäller att barn från årskurs 4 skall ha minst 3,0 km till skolan för att 
erhålla skolskjuts. Detta innebär att huvuddelen av skolbarnen i Skultorp inte kan 
nyttja kommunal skolskjuts efter årskurs 4.  
 
Förslagsställaren skriver även att trafikförhållandena är sådana att barnen måste 
korsa större vägar och att transportvägen för barnen är kraftigt kuperad vilket 
medför risker för barnen som ska gå eller cykla. Vilket relaterar till att föräldrarna 
kör sina barn till skolan som är förknippat med fara då det är trångt på 
parkeringsplatsen vid skolan. 
I medborgarförslaget framgår det att förslagsställaren själv nyttjar linjetrafiken vid 
samma tider som sina barn och har konstaterat att det inte finns utrymmesbrist på 
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bussarna inom Skultorp i anslutning till skoltider, en uppfattning som delas av 
barnen som nu har skolskjuts. 
 
Motivering av beslut 
Sektor samhällsbyggnad ser positivt på att förslagsställaren anser att det är viktigt 
med trafiksäkerhet, miljö och eget ansvar när det gäller resor till och från 
skolan/fritids. 
 
Fritidsverksamhet är en frivillig verksamhet som vårdnadshavare kan nyttja vid 
behov på grund av sina arbetstider.  Även om fritidshemmen är belägna i 
anslutning till skolorna, är transport dit inte att betrakta som skolskjuts och 
kommunen har inget ansvar för dessa transporter.  
 
Kommunen följer de antagna riktlinjer som gäller för skolskjuts i hela kommunen. 
Skolskjuts i anslutning till skolans start- och sluttider, beräknas elevernas skolväg 
på kortaste och den mest trafiksäkra gång-, cykel- och bilväg. Kommunen bedömer 
att elever från och med årskurs 4 på egen hand ska kunna klara en skolväg på 3,0 
km, om inga övriga kriterier enligt riktlinjerna för skolskjuts uppfylls.  
Det finns därför ingen anledning att undanta området i Skultorp från kommunens 
regler för att beviljas skolskjuts på grund av avstånd eller trafikförhållanden, och 
förslaget avslås. 
 
Dialog har förts med sektor barn och utbildning och de har inte haft några 
synpunkter. 
 

Handlingar 
Svar på Medborgarförslag om skolskjuts i Skultorp 
2_ADM_2020_360_Medborgarförslag.pdf 
1_ADM_2020_360_Svar på medborgarförslag.pdf 
 

Skickas till 
Förslagshållaren          Sektor samhällsbyggnad            
 
 
 
 
[Spara]  
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KS § 245/20  
Revidering av energi- och klimatplan till energi- och 
klimatanpassningsplan. 
KS2019.0381 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsen 2020-12-14 245/20 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att sektor samhällsbyggnads förslag på energi- och 
klimatplan 2021-2030 ska skickas ut på remiss med tillägget att även AÖS läggs som 
remissinstans.  
 
Yrkande  
Ulrika Johansson (C) yrkar på bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag 
till beslut med följande tillägg: att även AÖS även läggs som remissinstans.  
 
Beslutsgång  
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut samt ett tilläggsyrkande. 
Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar enligt kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut samt biföll tilläggsyrkandet från Ulrika Johansson. 
 
 
Sammanfattning 
Sedan hösten 2019 har sektor samhällsbyggnad arbetat med en ny energi- och 
klimatplan som ska gälla kommunkoncernen fram till 2030. Planen beskriver 
vilken målbild kommenkoncernen har till 2045 samt vilka delmål som behöver nås 
fram till 2030 för att kommunen ska förverkliga målbilden. Kopplat till målen finns 
även ett antal strategier som beskriver hur kommunen ska jobba för att nå delmål 
och målbilden. 
Sektor samhällsbyggnad har nu ett färdigt förslag som ska skickas ut för remiss. 
 
Bakgrund 
Det pågår en förändring av jordens klimat på grund av omfattande utsläpp av 
växthusgaser. Skövde kommun har idag en gällande Energi- och klimatplan som 
sträcker sig fram till och med 2020. För att kommunen fortsatt ska ha en strategi 
framåt och kunna möta är det viktigt att det finns en plan som fortsatt tar höjd i 
frågan och som gör kommunen redo att möta kommande utmaningar. 
 
Framtagande av plan 
En ny energi- och klimatplan tas fram i sin helhet av sektor samhällsbyggnad 
under våren 2020 med hjälp av en bred omvärldsanalys. Sektor samhällsbyggnad 
har använt andra delar av kommunkoncernen för att få in synpunkter på 
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innehållet, dessa är enheter ledningsgrupp sektor samhällsbyggnad, 
ledningsgrupp sektor service, AB Skövdebostäder, Skövde Energi AB, finans- och 
investeringscontroller och upphandlingsenhet. Planen beräknas vara antagen 
sommaren 2021. 
 
Remissinstanser 
Följande remissinstanser ges möjlighet att lämna synpunkter senast den 31 mars 
2021. Remissen skickas till politiska partier i Kommunfullmäktige, AB 
Skövdebostäder, Skövde Energi AB, Kreativa hus AB, alla nämnder. 
 
 
 
Omvärldsanalys 
Att arbeta fram en energi- och klimatplan har tydliga kopplingar till många mål i 
Agenda 2030, även utifrån den social och ekonomiska dimensionen. Genom att ha 
ett helhetsperspektiv på hållbarhetsfrågorna bidrar det till att nå större framgång i 
Agenda 2030-målen. 
 

Handlingar 
Revidering av energi- och klimatplan till energi- och 
klimatanpassningsplan. 
Handling_Tjänsteskrivelse KSAU-KS-KF remiss_1210570.pdf 
Handling_Energi- och klimatplan 2021-2030 Remissversion 
2_1215401.pdf 
 
 

Skickas till 
Sektor samhällsbyggnad                       
 
 
[Spara]  
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KS § 246/20  
Besluts- och attestförteckning kommunstyrelsen 2021 
KS2020.0310 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-25 241/20 
2 Kommunstyrelsen 2020-12-14 246/20 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer besluts- och attestförteckning från och med  
2021-01-01 enligt bilaga Besluts- och attestförteckning 2021 kommunstyrelsen. 
 
 
Bakgrund 
Enligt Reglemente för attest ska styrelsen utse beslutsattestanter, ersättare samt i 
tillämpliga fall beställningsattestanter för varje kalenderår. Beslutsattesträtten är 
personlig. Beslut om löpande uppdateringar av besluts- och attestförteckningen 
under året tas i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. 
Uppdateringar är delegerat till kommundirektören och till sektorscheferna för 
sektor styrning och verksamhetsstöd, samhällsbyggnad samt medborgare och 
samhällsutveckling. 
 
 

Handlingar 
Besluts- och attestförteckning kommunstyrelsen 2021 
Besluts- och attestförteckning 2021 kommunstyrelsen 
 
 

Skickas till 
                                 
Liselott Möll, SSV 
Emma Friberg, SMS 
Inger Carlsson, SSB 
 
 
 
[Spara]  
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KS § 247/20  
Rapportering av uppdrag att utreda förutsättningar för att 
tidigarelägga planerade investeringar 
KS2020.0370 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-25 242/20 
2 Kommunstyrelsen 2020-12-14 247/20 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget att inte tidigarelägga planerade 
investeringar utifrån konjunkturläget.  

 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige beslutade om strategisk plan med budget för åren 2021–2023 
den 15:e juni 2020 (KF § 75/20). I dokumentet ingår fyra särskilt riktade uppdrag 
från kommunfullmäktige till kommunstyrelsen (se sidan 8 i Strategisk plan med 
budget 2021–2023). Dessa handlar om att tidigarelägga kommunala investeringar 
och reinvesteringar i syfte att i möjligaste mån främja den lokala ekonomin i det 
fall byggbranschen drabbas av den vikande konjunkturen i samband med covid-19 
pandemin.  
 
Detta tjänsteutlåtande gäller ett av dessa uppdrag: 
Kommundirektören får i uppdrag att se över förutsättningar att tidigarelägga 
planerade investeringar. Återrapportering ska ske till kommunstyrelsen senast i 
december 2020. Kommunstyrelsen får i uppdrag att besluta om eventuell 
tidigareläggning av enskilda investeringsobjekt som ligger i planperioden 2021–
2023. 
 
Investeringsbudgeten som beslutades av KF i juni 2020 uppgår till 608 miljoner 
kronor 2021, 552 miljoner kronor 2022 och 415 miljoner kronor 2023 (inklusive den 
taxefinansierade verksamheten som uppgår till 150 miljoner kronor 2021, 117 
miljoner kronor 2022 respektive 77 miljoner kronor 2023). Det har tillkommit en 
investering i förslaget till justerad budget 2021–2023 som ska beslutas av 
kommunfullmäktige den 14 december 2020. Investeringsmedlen för att bygga ett tak 
över bandyplan föreslås förstärkas med 31 miljoner kronor till totalt 61 miljoner 
kronor för att skapa en utomhusarena på Billingen.  

Prognosen för 2020 visar på en investeringsvolym om 602 miljoner kronor varav 
taxefinansierad verksamhet bedöms förbruka 133 miljoner kronor. Avvikelsen i 
förhållande till den totala investeringsbudgeten uppgår till 405 miljoner kronor och 
beror främst på projekt som flyttats framåt i tid. Investeringsvolymen 2020 är hög i 
jämförelse med liknande kommuner och utifrån kommunens genomsnittliga 
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investeringsnivå på 574  respektive 433 miljoner kronor de senaste fem respektive tio 
åren (inklusive taxefinansierad verksamhet).  

Verksamheten ser i dagsläget inget behov att tidigarelägga investeringar som ligger 
i plan 2021-2023 då vi inte ser en tydlig nedgång avseende konjunkturen. 
Konjunkturen som helhet har självklart påverkats, men pandemins effekter 
varierar mellan olika branscher. Byggbranschen är än så länge inte lika påverkad 
som en del andra branscher. Konjunkturutvecklingen behöver bevakas noggrant 
framöver. 

Lokalinvesteringar 
Lokalstyrgruppen har ett väl utprövat arbetssätt där gruppen följer 
befolkningsutvecklingen och konjunkturen väldigt noga för att säkerställa att 
investeringarna görs utifrån aktuella behov och vid rätt tidpunkt. För att kunna 
tidigarelägga investeringar med en bibehållen god ekonomisk hushållning måste 
lokalstyrgruppen säkerställa behoven samt vilka driftskostnader det eventuellt 
medför så inte tidigareläggningen riskerar att innebära ökade kostnader för 
kommunen totalt. 

Infrastruktur  
Det finns i dagsläget ingen möjlighet till att tidigarelägga 
infrastrukturinvesteringar som ligger i plan 2021–2023 då det saknas resurser såväl 
internt som externt hos aktuella entreprenörer. Utifrån den lägesbild 
verksamheten har nu avseende covid-19 med ökad frånvaro så är snarare farhågan 
att verksamheten kan behöva flytta fram vissa investeringar.  

Handlingar 
Rapportering av uppdrag att utreda förutsättningar för att tidigarelägga planerade 
investeringar 
 
 

Skickas till 
Kommundirektör 
Ekonomichef 
Samtliga nämnder 
 
                                 
 
 
 
 
[Spara]  
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KS § 248/20  
Fastställande av dokumenthanteringsplan för kommunstyrelsen 
KS2020.0374 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-25 243/20 
2 Kommunstyrelsen 2020-12-14 248/20 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att fastställa dokumenthanteringsplan för 
kommunstyrelsen att gälla från 2021-01-01. 
 
Bakgrund 
En dokumenthanteringsplan krävs för varje myndighet enligt punkt 6 i 
arkivreglemente för Skövde kommun med stöd av 6 § 1p. arkivlagen. 
Dokumenthanteringsplanen talar om hur en myndighet arbetar med sina 
handlingar (ex. registrering, gallring, arkivering) och var någonstans de finns 
förvarade (ex. verksamhetssystem, diarium, arkiv).  
 
Dokumenthanteringsplanen ska fungera som ett verktyg för den som hanterar 
information/handlingar i verksamheten och för allmänheten som vill ta del av 
allmänna handlingar. Planen ska bidra till öppenhet, tillgänglighet och 
rättssäkerhet samt till forskningens behov av källmaterial.  
 
Dokumenthanteringsplanen bygger på en processinriktad klassificeringsstruktur 
kallad KLASSA som har tagits fram i ett samarbete mellan Riksarkivet och 
Samrådsgruppen för arkivfrågor. KLASSA innebär en gemensam nationell struktur 
för att klassificera kommunal verksamhet. Dokumenthanteringsplanen är 
upprättad utifrån Gallringsråden: Bevara eller gallra nr 1 – Gallringsråd för 
lednings- och stödprocesser i kommuner, landsting och regioner. Dessa 
gallringsråd utges av SKR och Riksarkivet. Dokumenthanteringsplanen följer även 
den mall som tagits fram utifrån riktlinjer för arkivredovisning. 

Handlingar 
Fastställande av dokumenthanteringsplan för kommunstyrelsen 
Dokumenthanteringsplan kommunstyrelsen 
 

Skickas till 
 Författningssamlingen 
Sektorschef SSV, SMS, SSB          

                      

 
 
 
 
[Spara]  
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KS § 249/20  
Förslag till revidering av skötselområde 55, naturreservatet Rånna-Ryd 
från Länsstyrelsen 
KS2020.0376 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-25 245/20 
2 Kommunstyrelsen 2020-12-14 249/20 
 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen lämnar nedan yttrande som svar på remiss 511-48474-2020, 
sköteselområde 55, naturreservat Rånna-Ryd. 
 
Bakgrund 
Länsstyrelsen i Västra Götalands län har upprättat ett förslag på revidering av 
skötselområde 55 i naturreservatet Rånna-Ryd i Skövde kommun. Förslaget tas 
fram med anledning av att stora delar av granarna i skötselområdet dött på grund 
av granbarkborreangrepp mellan åren 2018 och 2020. Förslaget innebär att 
angripna granar fälls och delvis tas ut från området och delvis randbarkas och 
lämnas kvar på plats. Förslaget till revidering innebär även att naturtypen 
förändras från granskog till löv-och barrblandskog i skötselplanen. Efter insatserna 
för att bekämpa granbarkborren föreslås dock området lämnas till i huvudsak fri 
utveckling med naturlig dynamik. 
 
Skövde kommuns yttrande 
Skövde kommun konstaterar att Länsstyrelsen föreslår åtgärder inom ett 
skötselområde med gammal och grov grandominerad skog tillhörande naturtypen 
västlig taiga. I dagsläget anger skötselplanen att området ska lämnas för fri 
utveckling. I den vägledning som Naturvårdsverket har tagit fram, på uppdrag av 
regeringen, redovisas hur Länsstyrelserna kan genomföra insatser för att minska 
spridning av granbarkborrar från skyddade områden. I dokumentet redovisas 
bland annat förvaltarnas olika lagliga utrymmen för åtgärder och i vilka situationer 
det kan vara lämpligt. Bland annat nämns att Länsstyrelserna behöver klargöra hur 
de skyddade områdenas värden påverkas av granbarkborre och vilka åtgärder som 
behövs för att säkerställa att dessa värden inte påverkas negativt av granbarkborre. 
Detta förslag till revidering förutsätts vara ett sådant avvägande där 
skötselområdets naturvärden bedömts bäst bevaras genom föreslagna åtgärder. 
Skövde kommun anser att det bör tydliggöras att föreslagna åtgärder endast avser 
granar som har färska angrepp. De granar som angripits under tidigare år ska 
enligt Naturvårdsverket alltid lämnas eftersom de bidrar till att begränsa nya 
angrepp av granbarkborre. Äldre angripna granar skapar nämligen förutsättningar 
för många av granbarkborrens fiender. 
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Skövde kommun anser även att revideringen bör tydliggöra hur åtgärderna ska 
anpassas mot den rikliga förekomsten av lågor på marken i området. En stor del av 
områdets naturvärden är kopplade till vedsvampar som förekommer på lågorna. 
Kalmars Länsstyrelse genomför åtgärder i många av deras naturreservat för att 
bekämpa granbarkborre. Fällning och barkning utförs där huvudsakligen manuellt 
just för att inte påverka befintliga naturvärden på plats negativt. Manuella insatser 
samt anpassad skotning bör Länsstyrelsen i Västra Götaland överväga i detta 
skötselområde för att minimera skada på befintliga naturvärden. 
Skövde kommun anser även att det bör förtydligas hur åtgärder utförs mot det 
rörliga friluftslivet i området. Gråmurleden går förbi östra delarna av delområde 
55b. Information om bekämpningsåtgärderna på plats längs vägen skulle kunna 
vara en åtgärd. 
 
 

Handlingar 
Förslag till revidering av skötselområde 55, naturreservatet Rånna-Ryd från 
Länsstyrelsen 
Handling_Remiss LST 511-48474-2020_1205596.pdf 
Handling_Tjänsteskrivelse Svar på remiss_1207832.pdf 
 
 

Skickas till 
Sektor samhällsbyggand vastragotaland@lansstyrelsen.se                   
 
 
 
 
[Spara]  
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KS § 250/20  
Försäljning av verksamhetstomt på Lillebovägen 
KS2020.0378 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-11-25 247/20 
2 Kommunstyrelsen 2020-12-14 250/20 
 
 
Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta försälja fastigheten Skövde 
Personbilen 1 för 14 334 720 kronor till PNP Stålhallar AB. 
 
Sammanfattning 
Kommunen säljer Personbilen 1 på Norra Ryds verksamhetsområde till PNP 
Stålhallar AB. Fastigheten uppgår till 44 796 kvadratmeter och försäljningspriset till 
14 334 720 kronor. Företaget uppföra en industribyggnad åt Parafon som flyttar 
från Diabasvägen på Karlsro. Försäljningen möjliggör för ett befintligt företag att 
växa och verka i kommunen. Det är ett bidrag till kommunstyrelsens mål att ha ett 
gynnsamt företagsklimat och vara attraktivt för etableringar och expansion. Detta i 
sin tur bidrar till kommunfullmäktiges mål 60 000 invånare år 2025. 

Bakgrund 
Fastigheten Personbilen 1, med arealen 44 796 kvadratmeter, är belägen mellan 
Strängslundsvägen, Lillebovägen och Rydalsvägen på Norra Ryds 
verksamhetsområde som ligger norr om Skövde längs väg 26. 
 
För området gäller detaljplan för Norra Ryds verksamhetsområde, etapp 1 (KS § 
11/16, 2016-01-11, KS2015.0067). 
 
PNP Stålhallar AB ska uppföra en industribyggnad åt Parafon som är en del av 
Rockwool International A/S. Parafon flyttar sin verksamhet från Diabasvägen på 
Karlsro där de för tillfället hyr lokal av Jackon AB. 
 
De särskilda förutsättningarna för köpet regleras i köpeavtalet. Kommunen har i 
avtalet gjort förbehåll att köpet bara blir giltigt om kommunstyrelsen eller 
kommunfullmäktige godkänner det och bygglov beviljas. 
 
Principerna för bestämning av köpeskillingen i det aktuella området har fastställts 
till mellan 320-370 kronor per kvadratmeter tomtyta med hänsyn till läget och 
storleken på tomterna (KS § 63/18, 2018-02-21, KS2018.0092). Den aktuella tomten 
Personbilen 1 prissattes till 320 kronor per kvadratmeter vilket gav köpeskillingen 
14 344 720 kronor. Vid prissättningen togs hänsyn till att köpet innefattar en yta om 
cirka 4 800 kvadratmeter som kommunen har svårt att sälja 
och köparen har svårt att använda.  
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Motivering av beslut 
Försäljningen möjliggör för ett befintligt företag att växa och verka i kommunen. 
Det är ett bidrag till kommunstyrelsens mål att ha ett gynnsamt företagsklimat och 
vara attraktivt för etableringar och expansion. Detta i sin tur bidrar till 
kommunfullmäktiges mål 60 000 invånare år 2025. 
 

Handlingar 
Försäljning av verksamhetstomt på Lillebovägen 
2_MEX_2020_537_Karta, översikt.pdf 
3_MEX_2020_537_Köpeavtal - Personbilen 2.pdf 
1_MEX_2020_537_Tjänsteskrivelse KSKF godkänna försäljning.pdf 
 
 

Skickas till 
Sektor samhällsbyggnad PNP Stålhallar, Hospitalgatan 

1, 532 37 Skara 
ag@pnpab.se 

 
 
 
 
[Spara]  
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KS § 251/20  
Beslut om åtgärder föranledda av pågående pandemi (covid-19) 
KS2020.0394 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2020-12-09 250/20 
2 Kommunstyrelsen 2020-12-14 251/20 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
att nedanstående avgifter för år 2021 är avgiftsfria till ett belopp om maximalt 50 000 
kronor per näringsidkare/förening inom följande områden:  

• Enligt taxa för upplåtelse av offentlig mark undantas följande områden: 
- Större kiosk, gatukök 
- Mindre kiosk, gatukök 
- Biketruck, mindre ambulerande försäljning 
- Tillfällig försäljning/visning av produkter, julgransförsäljning 
- Uteservering, sommarsäsong (1 april – 31 oktober) samt vintersäsong (1 

november - 31 mars) 
- Uteservering tillval fundament Hertig Johans torg sommarsäsong (1 april – 31 

oktober) samt vintersäsong (1 november - 31 mars) 
- Varuställ, blomlådor och dylikt, trottoarpratare och reklamvepa 

 
• Enligt taxa för Torghandel undantas följande områden: 

- Dagtaxa 
- Årsavgift. 

att avgift för foodtrucks halveras under år 2021. 
 
att återbetala 2020-års tillsynsavgifter avseende:  

- Tillstånd för restauranger med tillstånd till allmänheten 
- Tillstånd till permanenta slutna sällskap 
- Cateringtillstånd.  

att inte debitera tillsynsavgifter för år 2021 avseende:  

- Tillstånd för restauranger med tillstånd till allmänheten 
- Tillstånd till permanenta slutna sällskap 
- Cateringtillstånd 
- Tillsyn av förändring i bolagets styrelse. 

att tillstånd ska sökas eller anmälan göras inom de olika lagstiftningsområdena på 
sedvanligt sätt, det påverkas inte av ovanstående beslut. 
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att 0,5 miljoner kronor avsätts för att stärka stadskärnan med evenemang, aktiviteter och 
marknadsföring under 2021. 
att till servicenämnden kompensera intäktsbortfall föranledda av översyn av hyresnivåer 
under hyresperioden 1 november 2020 till 30 juni 2021 med anledning av rådande 
pandemi.  
 
att intäktsbortfall med anledning av ovan angivna att-satser finansieras av 
kommunstyrelsen och hanteras inom kommunens finansenhet. 
 
 

Bakgrund 

Den fortsatta spridningen av det nya coronaviruset har inneburit stora påfrestningar 
på näringslivet. Efter den första spridningsvåg som kom i våras har den andra vågen 
slagit till under hösten vilket inneburit en mängd olika begränsningar som påverkar 
negativt. Olika verksamheter och aktiviteter som krävs för att få ett samhälle att 
fungera, växa och utvecklas påverkas nu mycket. På grund av pandemin har behov 
uppkommit om åtgärder som bland annat kan handla om stöd till särskilt utsatta 
branscher.  

Corona-pandemin har drabbat stadskärnan hårt under 2020 och bedöms göra så även 
under 2021. De restriktioner som varit nödvändiga för att minska smittspridningen 
har påverkat såväl handel som serviceverksamheter och restauranger i Skövde 
centrum. För att stärka stadskärnan med evenemang, aktiviteter och 
marknadsföring under 2021 avsätts 0,5 miljoner kronor som en ytterligare 
förstärkning utöver de extra medel som riktades till aktiviteter och evenemang under 
2020. 

Servicenämnden kommer genom delegation till förvaltningen se över hyresnivåer så 
att nivån framgent följer vad, som under nuvarande förhållanden, kan anses vara en 
affärsmässig nivå. Det innebär att hyresnivån, under en begränsade tid, kan behöva 
vara lägre än vad som normalt är fallet utan pandemi (covid 19). Beslut ska föregås 
av en individuell prövning och beredas av koordineringsgrupp corona som leds av 
ekonomichef med redovisningschef, fastighetschef, stadsjurist, näringslivschef och 
koncerncontroller som medlemmar.  

Samtliga partier kom i våras överens om att särskilda beslut med olika åtgärder är 
nödvändiga för att skapa förutsättningar för företag att klara den unika situation som 
de befinner sig i. Representanter från samtliga partier har träffats vid olika tillfällen 
och i våras var man politisk enig om ett antal åtgärder. Återigen har samtliga partier 
kommit överens om att ovanstående förslag till beslut ska underställas 
kommunfullmäktige så snart möjligt för att uppnå önskad effekt. Det innebär att 
man är politiskt överens om att ärendet inte föregås av beslut i socialnämnden och 
ser-vicenämnden.  
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Ovanstående beslut syftar även till att ge en handlingsberedskap för att möta 
uppkomna specifika behov samt uppfylla de krav som ställs på kommunen om en 
individuell bedömning. Utgångspunkten för kommunen är att agera på ett sätt som 
skapar en likställighet/konkurrensneutralitet. Det vill säga att säkerställa en 
möjlighet för kommunen att följa åtgärder som vidtas av andra fastighetsägare. 
 
 

Handlingar 
Beslut om åtgärder föranledda av pågående pandemi (covid-19) 
 
 

Skickas till 
 Socialnämnden, 
servicenämnden,            
chef sektor medborgare 
och samhällsutveckling, 
chef sektor service, 
fastighetschef, stadsjurist, 
näringslivschef, 
ekonomichef, 
redovisningschef,   
koncernstaben      

                      

 
 
[Spara]  
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KS § 252/20  
Anmälningsärenden kommunstyrelsen 14 december 
KS2020.0006 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsen 2020-12-14 252/20 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse nedanstående handlingar som anmälda. 
 
Bakgrund 
Nedanstående handlingar har inkommit och anmäls härigenom till 
kommunstyrelsen. 
 
 

Handlingar 
Anmälningsärenden kommunstyrelsen 14 december 
Mötesanteckningar Rådet för funktionshinderfrågor 2020-11-20 
Protokoll Referensgruppen till Rådet för funktionshinderfrågor i Skövde 
2020-10-13.pdf 
Anteckningar från möte med Brottsförebyggande rådet 2020-11-16 
Uppföljning granskningar utförda av revisionen år 2017 och 2018 - Barn- 
och ungdomspolitiskt program 
Missivskrivelse uppföljning granskningar Skövde kommun 2020 
PwC Revisionsrapport Skövde kommun Uppföljande granskning 
Beslut i Operativ ledning om rutin för beställning skyddsutrustning 
Miljönämnden Östra Skaraborg protokoll 2020-12-02 
 
 

Skickas till 
                                 
 
 
[Spara]  
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KS § 253/20  
Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 14 december 
KS2020.0007 
 
Behandlat av Datum Ärende 
1 Kommunstyrelsen 2020-12-14 253/20 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen har tagit del av redovisningen av delegationsbeslut. 
 
Bakgrund 
KS2020.0008 Anmälan av delegationsbeslut från SSB 
KS2020.0008-29 Delegationsbeslut skolskjuts 2002-11-16- - 11-29 
KS2020.0008-30 Delegationsbeslut allmän platsmark 2010-11-16 - - 11-29 
 
KS2020.0057 Delegationsbeslut SSO 
KS2020.0057-7 Delegtionsbeslut Sektor Socialtjänst DECEMBER 

 
 
 

Handlingar 
Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 14 december 
 
 

Skickas till 
                                 
 
 
[Spara]  
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Information 
 
Kommundirektören informerar  
Gällande coronaläget är det väldigt ansträngt på många håll i vår kommun. Det är 
en hård belastning på många enheter inom SBU och SVO kopplat till sjukfrånvaro 
bland personal. Man har vidtagit olika åtgärder så som att annonsera efter vikarier, 
omflyttning av personal inom sektorerna och frivillig omförflyttning av personal 
från andra sektorer. Man ser ingen brist på skyddsmaterial. Beslut har fattats om 
att förlänga tidigare fattade beslut kring bland annat distansarbete och stängning 
av verksamhet inom kultur och fritid kommer ske under v 51.  
 
Kommunstyrelsens ordförande informerar 
Mötet  där alla KSO i Västra Götaland skulle ha med landshövdingen gällande 
klimatlöftet till Länsstyrelsen kommer att ske digitalt imorgon.  
 
Glädjande besked där Volvo beslutat att Skövde får produktion av elmotorer.  
 
Restaurangägare har det kämpigt, men detta leder också till innovativa lösningar 
som popuprestaurangen som startat på Billingen och som kommer hålla öppet 
helger mellan 12 och 16 under december.  
 
 
 
Kommunstyrelsens ordförande Katarina Jonsson, kommunalrådet Ulrika 
Johansson och kommundirektör Tomas Fellbrant tackar alla ledamöter, ersättare 
samt tjänstepersoner för ett gott samarbete under 2020 och önskar även alla en God 
Jul och ett Gott Nytt År.  
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